
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2024-04-12 09:28:33

De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de Drept a Universitații

București | Diana Maria Gogoașa, cel mai mare punctaj la examenul organizat de

Facultatea de Drept în anul 2021: Pentru o perspectiva mai aplicata asupra

profesiilor juridice, consider ca ar fi benefica suplimentarea orelor obligatorii de

practica. 60, respectiv 90 de ore pe an, nu sunt suficiente pentru ca un student sa-și

formeze o opinie completa despre profesiile juridice

Decizia Dianei Maria Gogoașa de a opta pentru admiterea la Facultatea de Drept din cadrul Universitații

din București a fost una foarte atent cântarita. Pe parcursul liceului, tânara a analizat îndelung posibilele

variante pe care le avea dupa examenul maturitații și a ajuns la concluzia ca o cariera în domeniul juridic

s-ar potrivi foarte bine abilitaților sale. „Am luat aceasta hotarâre, ținând cont de faptul ca sunt o fire

echilibrata, înclinata catre rezolvarea problemelor și dornica de cunoaștere”, marturisește Diana.

Odata stabilit acest obiectiv, a urmat o perioada intensa de pregatire, care s-a desfașurat pe parcursul ultimilor doi

ani de liceu. Iar rezultatele efortului depus s-a vazut la admitere, Diana Maria Gogoașa obținând cel mai mare

punctaj la examenul organizat de Facultatea de Drept în anul 2021. „Am susținut admiterea la Facultatea de Drept,

Universitatea din București, în anul 2021 și am realizat performanța de a intra prima, cu 88 de puncte. La

momentul afișarii rezultatelor am fost cuprinsa de o bucurie imensa, pe de o parte pentru ca am reușit sa fiu admisa

la facultatea pe care doream sa o urmez, iar pe de alta parte pentru ca am intrat chiar prima. Ulterior, am simțit ca

rezultatul acesta a fost precum o încoronare a muncii constante depuse în ultimul an în vederea unei reușite la

examenul de admitere. Aceasta realizare pentru mine a fost o confirmare ca am optat pentru domeniul potrivit și

m-a motivat sa depun în continuare efort pentru a avea rezultate academice cât mai bune”, precizeaza

interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Experiențele traite pâna acum îi permit sa ofere și câteva sfaturi celor care sunt la liceu și iau în calcul o eventuala

admitere la Drept. „În vederea admiterii, sugerez ca pregatirea sa înceapa din timp, pentru a putea asimila întregul

volum de informații necesare pentru acest examen. Totodata, un studiu constant și temeinic este foarte important,

deoarece permite asimilarea cunoștințelor astfel încât, la momentul examenului, sa fie complet sedimentate. În

acest fel, candidații își vor putea controla mai bine emoțiile și vor avea încredere deplina în propriile forțe în ziua

respectiva. Ținând cont de faptul ca am trecut și eu prin aceasta experiența și știu cât de dificil este sa dai un

examen de o asemenea anvergura, am vrut sa le vin în ajutor tuturor celor care vor sa susțina admiterea la

Facultatea de Drept și la Academia de Poliție. Astfel, alaturi de colegele mele, Roxana Tudorescu și Maria

Copilau, am lansat un material foarte util în vederea pregatirii la Limba româna, și anume „Sinteze de vocabular și

teste-grila”, aflat la Editura Universul Juridic”, detaliaza tânara.
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Descopera oportunitațile de recrutare de pe LegiTeam! GRATUIT.

 

Prima sesiune a fost de neuitat!

Diana este absolventa unui liceu de top din București, Colegiul Național „Gheorghe Lazar”, acolo unde a urmat un

profil uman, specializarea Științe sociale. „Pe parcursul liceului am avut parte de profesori excelenți, ce au asigurat

un cadru educațional de înalta calitate. De asemenea, am avut șansa sa întâlnesc persoane minunate cu care am

legat prietenii strânse. În plus, am avut oportunitatea sa ma dezvolt prin intermediul diverselor activitați

extracurriculare organizate, precum departamentul de muzica, revista liceului și clubul de dezbateri. A fost o

perioada foarte frumoasa!”, subliniaza tânara.

Încheierea acestei etape și trecerea la facultate au surprins-o, dar i-au stârnit și interesul pentru noi oportunitați de

dezvoltare. Diana a realizat din start ca perioada studenției este diferita, dar și extrem de ofertanta. „Mediul formal,

perioadele lungi de studiu, volumul de informații, diversele modalitați de examinare sunt doar câteva deosebiri

dintre aceste doua etape ale vieții. Dar, deși dureaza sa te acomodezi cu cerințele impuse de cadrul universitar,

tranziția este lina daca depui efortul necesar”, explica studenta.

Privind în urma, la debutul sau în studenție, Diana afirma ca „prima sesiune a fost, mai mult ca sigur, de neuitat”.

„Am subestimat la început diferența dintre cantitatea de materie pe care o aveam de învațat la liceu și cea de la

facultate, în pofida faptului ca am fost „avertizata” de studenții din anii mai mari ca o sa fie dificil. Cu toate

acestea, studiul sistematic din timpul semestrului m-a ajutat foarte mult și s-a reflectat în notele obținute. Despre

sesiunile care au urmat, pot spune ca unele au avut un grad de dificultate mai ridicat, pentru ca, odata baza juridica

formata, trebuie trecut la studiul materiilor de specialitate, materii ce implica o analiza profunda pentru a putea fi

însușite”, apreciaza tânara.

Vrea sa urmeze cursurile Institutului Național al Magistraturii

Pâna în acest moment, Diana nu a reușit sa-și formeze o imagine completa asupra atmosferei dintr-o firma de

avocatura. Datorita participarii în cadrul unor concursuri de procese simulate, a avut oportunitatea de a vizita

câteva case de avocatura, dar nu a simțit înca „pe viu” atmosfera de lucru dintr-o astfel de structura.

Se concentreaza, deocamdata, pe pregatirea sa academica, planuind ca dupa licența sa urmeze un program de

master. „Anul acesta voi finaliza studiile de licența din cadrul Colegiului Juridic Franco-Român de Studii

Europene și îmi doresc sa urmez masterul oferit de aceasta instituție de învațamânt. Dupa susținerea examenului

de licența, ma voi îndrepta și catre un master oferit de Facultatea de Drept, Universitatea din București, dar

momentan nu m-am hotarât asupra programului de master, pentru ca ma intereseaza deopotriva dreptul privat și

cel public”, arata tânara.

Își dorește ca, dupa ce va absolvi Facultatea de Drept, sa urmeze cursurile Institutului Național al Magistraturii.

„De asemenea, îmi doresc fara îndoiala sa ma îndrept catre o cariera în învațamântul universitar”, mai spune

interlocutoarea 

Biz

Lawyer.
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Nu este tentata de posibilitatea de a urma o forma de învațamânt în afara țarii, având deja oportunitatea sa studieze

domeniul juridic într-un sistem strain de învațamânt, și anume cel francez, prin intermediul Colegiului Juridic

Franco-Român, unde cursurile și seminarele se desfașoara exclusiv în limba franceza, conform metodologiei

specifice.

De altfel, Diana este de parere ca viața de student este grea oriunde, nu numai în România, atât timp cât urmezi o

facultate serioasa. „Însa, indiferent de dificultatea studiilor urmate, viața de student poate fi extraordinara prin

prisma oportunitaților oferite și a oamenilor întâlniți. În cadrul Facultații de Drept am avut onoarea sa studiez sub

îndrumarea unor mari specialiști ai Dreptului român. Admir și respect toți profesorii cu care am colaborat atât la

cursuri, cât și la seminare, deoarece ne-au învațat, pe lânga teorie, aspecte practice ale materiilor, ne-au acordat

îndrumare cu privire la diversele profesii juridice și ne-au oferit sfaturi prețioase în ceea ce privește cariera.

Fiecare dintre ei reprezinta un model pentru mine, din punctul de vedere al parcursului profesional”, completeaza

tânara.

Cursul care o atrage cel mai mult în acest moment este Dreptul procesual penal. „Dupa asimilarea substanței

Dreptului penal, procedura mi-a oferit o viziune de ansamblu asupra unei întregi ramuri de drept și m-a ajutat sa

corelez teoria cu practica”, argumenteaza studenta.

În ceea ce privește schimbarile pe care ar vrea sa le vada în sistemul de învațamânt juridic, Diana amintește faptul

ca pentru cei care au intrat în ciclul universitar în anul 2023, planul de învațamânt a suferit diverse modificari: s-au

adaugat diverse materii opționale, s-au schimbat ordinea și durata perioadei în care erau abordate materiile etc.

„Calitatea actului educațional se va îmbunatați în urma acestor transformari, dar pentru o perspectiva mai aplicata

asupra profesiilor juridice consider ca ar fi benefica suplimentarea orelor obligatorii de practica (60, respectiv 90

de ore pe an nu sunt suficiente pentru ca un student sa-și formeze o opinie completa despre profesiile juridice)”,

comenteaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

În opinia sa, cel mai mare avantaj datorat faptului ca urmeaza Facultatea de Drept din cadrul Universitații din

București este pregatirea excepționala oferita de profesorii acestei instituții, care sunt în același timp cunoscuți

profesioniști ai dreptului. Un alt avantaj este severitatea sesiunilor de examinare, care îi motiveaza pe studenți sa

învețe temeinic. „Dezavantajele provin într-un fel din calitați. Faptul ca avem de susținut câte 5-6 examene dificile

în fiecare sesiune poate fi obositor și exista riscul de a ramâne în urma la o materie sau doua ori de a nu putea

cuprinde toate informațiile perfect pâna la examen”, considera studenta.

Referitor la integrarea absolvenților de Drept pe piața muncii, interlocutoarea 

Biz

Lawyer crede ca lucrul acesta

depinde de fiecare persoana în parte. „Atâta timp cât un student a depus un efort constant pe parcursul ciclului

universitar în vederea pregatirii pentru examene și are o conduita corespunzatoare profesiei pe care și-o dorește,

sunt convinsa ca va reuși sa aiba o cariera de succes”, transmite Diana Maria Gogoașa.

page 3 / 3


